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Geachte heer, mevrouw, 

In de vergadering van de raadscommissie Beheer en Verkeer op 13 maart 2013 hebben 
wij u toegezegd dat wij u voor de behandeling van de begroting 2014 inzicht geven in 
de kosten van herplant als gevolg van de kastanjeziekte. Met deze brief informeren wij 
u hierover. 

Vanaf 2005 komt de kastanjeziekte voor in onze gemeente. In tegenstelling tot andere 
delen van Nederiand bleef de aantasting door deze ziekte bij ons in eerste instantie nog 
beperkt. Gemeentebreed moest hierdoor incidenteel een sterk aangetaste boom worden 
gekapt. Vanaf 2011 heeft de ziekte echter ook in Groningen snel om zich heen 
gegrepen. De door kastanjeziekte verzwakte bomen worden gevoelig voor 
zogenaamde secimdaire aantastingen door schimmels. De stam en de vaak zware 
zijtakken brekert daardoor gemakkelijk af. Om de risico's die idaari|oorContstaan te 
voorkomen, inspecteren wc alle kastanjcs in de gemeente drie kccr per jaar. In de 
afgelopen jaren moesten we op grond daarvan al besluiten tot de kap van 320 van de 
bijna 2000 kastanjcs in onze gemeente. ' ^--i ••l^.'.'pJ ^h-r-t.'lJJA 

Na iedere inspectie informeren we u over de uitkomsten en over de kastanjcs die als 
gevolg van de ziekte moeten worden gekapt. Ondanks uitgebreid landelijk onderzoek, 
waar ook onze gemeente aan deelneemt, is er nog steeds geen zicht op een rcmcdie 
tegen deze ziekte. Ook het verloop door dc jaren heen duidt nog niet op cen afname 
van de aantastingen. Eerdere signalen over bonaen die "over de ziekte been groeien" 
zijn inmiddels weer achterhaald: de aantasting blijkt blijvcnd tot verzwakking van de 
bomen tc leiden. De afgelopen jaren hebben we op de opengevallen plekken geen 
nieuwe kastanjcs temg geplant. Ook jonge bomen worden namelijk aangetast en 
herplant zou dan ook weinig kansrijk zijn. •' • 
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Op een aantal plaatsen in de stad is de uitval in kastanje-rijen echter al zo omvangrijk 
dat we willen zoeken naar altematieve boomsoorten om de opengevallen plekken 
opnieuw in te vullen. We hebben daartoe op de singels inmiddels overieg met 
bewoners opgestart en dit najaar gaan we in gesprek met de bewoners in de Hunze. 
We verwachten op deze locaties in het voorjaar van 2014 te beginnen met het planten 
van andere boomsoorten op de opengevallen plekken. 

De kastanjeziekte leidt tot extra kosten voor inspectie, vellen van bomen en herplant. 
De kosten voor inspectie en vellen hebben we kunnen opvangen in de reguliere 
onderhoudsbegroting. De kosten voor herplant van 320 bomen op plaatsen waar tot nu 
toe kastanjcs zijn geveld, worden in totaal geraamd op 260 duizend euro. Daarbij zijn 
de kosten voor grondverbetering inbegrepen. In de komende jaren echter zal de ziekte 
ook nog tot nieuwe uitval leiden. Hoewel de ontwikkeling van de ziekte niet valt te 
voorspellen, lijkt het op basis van de afgelopen jaren reeel om in ieder geval nog 
rekening te houden met een uitval van circa 300 bomen in de komende jaren. 

Uitgaande van deze aarmame vergt herplant van 620 bomen dan in totaal zo'n 500 
duizend euro (260 duizend voor de uitval van 320 kastanjcs tot nu toe en 240 duizend 
voor de verwachte uitval van 300 kastanjcs in 2014 en 2015). Hiervan kurmen we een 
bedrag van 100 duizend euro voor herplant aan de singels (44 bomen) en in de Hunze 
(Berlageweg, 61 bomen) dekken uit het onderhoudsprogramma 2014. Binnen de 
onderhoudsbegroting willen we in de jaren daama jaarlijks een bedrag van 50 duizend 
euro reserveren voor gefaseerde herplant (gemiddeld 65 bomen per jaar) als gevolg 
van de kastanjeziekte. Dit bedrag is onderdeel van het totale onderhoudsbudget (300 
duizend euro) dat we jaarlijks besteden aan de planmatige vervanging en verbetering 
van ons totale bomenbestand van 80 duizend straatbomen. Door de extra uitval van 
kastanjcs kuimen we de komende jaren minder besteden aan de vervanging en 
verbetering van andere boomsoorten. 

Wij vertrouwen u hiermee voldoende te hebben geinformeerd. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

de burgemeester, de secretaris, 
dr. J.P. (Peter) Rehwinkel ll drs. M*Ar(MaSrtoi) Ruys 


